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 Groot tekort aan verpleeghuisplaatsen in Zuid Holland

Aan de leden van Provinciale Staten

Toelichting vragensteller

Ruim 4260 verpleegzorgplekken tekort in 2040 in onze Provincie Zuid Holland: reden en

noodzaak voor breed maatschappelijk debat!

Zoals u ongetwijfeld weet, is de verwachting dat in onze Provincie Zuid-Holland Noord het

aantal ouderen tot 2040 zal verdubbelen. Gelijktijdig kampen we met een toenemend

tekort aan zorgmedewerkers. De ouderenzorgorganisaties in ZHN (verenigd binnen Avant)

en Zorgkantoor Zorg en Zekerheid - maakt zich grote zorgen over de toegankelijkheid,

betaalbaarheid en kwaliteit van de ouderenzorg in de toekomst in onze Provincie. 

Uitgaande van het huidige aantal verpleegzorgplekken én op basis van ongewijzigd beleid

verwachten we in onze regio in 2025 een tekort van bijna 1000 plekken, wat oploopt tot

een tekort van ruim 4260 plekken in 2040. Het vraagstuk is te groot en veelomvattend om

als ouderenzorgaanbieders en zorgkantoor alleen het hoofd te bieden. Daarom vinden wij

het belangrijk om dit probleem ook bij u onder de aandacht te brengen. Zie bijgevoegd een

recente publicatie met meer informatie. 

 

Op de website van AVANT https://avantvvt.nl/index.php/2021/12/14/ruim-4260-

verpleegzorgplekken-tekort-in-2040-in-zuid-holland-noord/ is het tekort aan

verpleegzorgplekken ook specifiek in kaart gebracht. 

 

1. Bent u zich bewust van het feit dat de enorme toekomstige tekorten aan

verpleeghuisplaatsen niet alleen hun weerslag zullen hebben op de zorgvragers maar tot

maatschappelijke impact leiden op tal van gebieden en ook daarom enorm schadelijk

kunnen zijn?

Antwoord

Gedeputeerde Staten is zich ervan bewust dat bij ongewijzigd beleid het tekort aan

verpleeghuisplaatsen kan oplopen tot een niveau dat negatieve maatschappelijke impact

zal hebben. 

Overigens zijn er daarbij meer knoppen waaraan gedraaid kan worden dan alleen het

werven van meer verpleeghuispersoneel. Dat is slechts één van de 10 genoemde

oplossingsrichtingen.

https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Favantvvt.nl%2Findex.php%2F2021%2F12%2F14%2Fruim-4260-verpleegzorgplekken-tekort-in-2040-in-zuid-holland-noord%2F&data=04%7C01%7Cwm.bakx%40pspzh.nl%7Ce2367946c79b4ffffc1308d9c3959c8d%7C6d99bc288f284a73a50163a8e1eb3040%7C0%7C0%7C637755869632592619%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000&sdata=hF417HVywqcfNdsPlaIq7LNaIhpiud2seB0rdBID3Ws%3D&reserved=0
https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Favantvvt.nl%2Findex.php%2F2021%2F12%2F14%2Fruim-4260-verpleegzorgplekken-tekort-in-2040-in-zuid-holland-noord%2F&data=04%7C01%7Cwm.bakx%40pspzh.nl%7Ce2367946c79b4ffffc1308d9c3959c8d%7C6d99bc288f284a73a50163a8e1eb3040%7C0%7C0%7C637755869632592619%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000&sdata=hF417HVywqcfNdsPlaIq7LNaIhpiud2seB0rdBID3Ws%3D&reserved=0
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coördinerende rol te spelen en om via nader onderzoek de situatie voor de hele provincie

in kaart te brengen?
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Gezien de breedte van het vraagstuk rond verpleeghuisplaatsen, Avant noemt zelf al tien

oplossingsrichtingen waarvan er slechts een zeer beperkt deel raakvlakken heeft met

provinciaal beleid, ligt een verbindende coördinerende rol niet direct voor de hand.

3. Ziet u mogelijkheden om via andere kanalen iets te doen aan de voorspelbare problemen

om de gevolgen en mogelijke schade te beperken?
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Een aantal van de genoemde oplossingsrichtingen heeft raakvlakken met het huidig

provinciaal beleid. Zo kent het vraagstuk hoe ouderen langer zelfstandig thuis kunnen

wonen een link met het Wonen-beleid van de provincie, is het vraagstuk rond de invloed

van innovaties en digitale hulpmiddelen gelieerd aan het innovatiebeleid en is er een link

te leggen tussen het vraagstuk over de ontwikkeling van de regionale arbeidsmarkt en het

Human Capital beleid. Daar waar binnen het provinciale beleid een bijdrage aan de

vermindering kan worden geleverd, kan dat zeker worden overwogen.

4. Ziet u mogelijkheden om via het Human Capital programma bij te dragen aan het

verminderen van het personeelstekort in de zorg, bijvoorbeeld door omscholing te

faciliteren en – of door inschakeling van geschikte mensen die nu nog niet in het

arbeidsproces betrokken zijn?
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Het provinciale Human Capital beleid richt zich op de economische sectoren waar Zuid-

Holland onderscheidend in is ten opzichte van de rest van Nederland: Life Sciences &

Health, Cybersecurity, Feeding & Greening Megacities, Haven in transitie en hightech-

maakindustrie. Daarnaast zijn de transities digitalisering, energietransitie en circulaire

economie van belang. De zorgsector valt hier niet onder. Er zijn de afgelopen jaren wel

gesprekken gevoerd met partners in de zorg. Zij gaven aan niet direct een rol weggelegd

te zien voor de provincie. We hebben de afspraak gemaakt dat zij zich bij ons melden

wanneer zij dat zinvol achten.

Wel werken we via de insteek Leven Lang Ontwikkelen aan de vermindering van uitstroom

in de zorgsector. Zo zijn en worden bij Campus Gouda modules ontwikkeld en

aangeboden op het gebied van Communiceren in de Zorg en Zorg & Technologie. Juist

onvrede over deze aspecten dragen bij aan de uitstroom van zorgpersoneel. Medewerkers

hebben onvoldoende het idee dat er naar ze geluisterd wordt en dat ze veel tijd kwijt zijn

met registratie/ digitalisering. Begin 2020 stroomde 43% van het zorgpersoneel binnen

twee jaar uit (Adviescommissie Welzijn in de Zorg (2020)), waarmee uitstroom de

belangrijkste uitdaging voor de zorgsector vormt.
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